



## Memorandum

**To:** Mayor Guy Desjardins, Council, CAO  
The City of Clarence-Rockland  
**From:** John Mesman, Team Lead, Communications and Outreach  
**Date:** February 18, 2020  
**RE:** SNC Forestry Program Update

Thank you for your continued partnership and support of South Nation Conservation's (SNC) forestry programs. SNC currently has over **140,000 trees reserved** for the Spring 2020 tree planting season. Updates on available tree planting opportunities below:

### Forests Ontario: 50 Million Tree Program

To qualify, landowners must:

- Have an open, productive planting area of at least 0.4 ha (one acre) in size;
- Order a minimum of 500 trees; and
- Sign a 15-year management agreement to protect the trees.

The program includes:

- Block planting, riparian planting and/ or windrows;
- A site visit by SNC staff which includes a customized tree planting plan;
- On-site technical advice from qualified forestry staff (bilingual technicians);
- Ordering, handling and planting of trees;
- Survival assessments in year 2 and 5; and
- Site preparation.

SNC is currently compiling a list of interested landowners for a summer 2020 site visit in preparation for a spring 2021 planting.

### ***Extra subsidy for watercourse and windbreak buffers***

If you don't meet the above criteria and are looking to plant additional trees as windbreaks along fields or along watercourses and drains, you may be eligible for additional funding from SNC. Please contact our office!





SOUTH NATION  
**CONSERVATION**  
DE LA NATION SUD

### **Over the Counter Tree Order Deadline and Available Stock – Order by March 1<sup>st</sup>!**

The deadline to order seedlings for spring 2020 is March 1, currently we only have: Red and Jack Pine, Larch, Silver, Sugar and Black Maple, Poplar and Willow available.

The minimum order is 100 seedlings, and trees must be ordered in multiples of 50. A subsidy of \$0.25 per seedling is available.

### **2020 Municipal Tree Giveaways**

SNC is once again hosting Community Free Tree Days with our local municipal partners. This year, only seedlings have been ordered for the tree giveaways. A mix of shrubs, hardwoods and conifers will be provided for each event. If you would like to contribute to the funding, to help give out more trees, please let us know and we would be happy to discuss more options for giveaways. Giveaway dates will be released near the beginning of April when trees are available to be pulled from nurseries.

We look forward to our continued partnership. Do not hesitate to contact Cheyene Brunet, SNC Forestry Technician at [cbrunet@nation.on.ca](mailto:cbrunet@nation.on.ca) or 1-877-984-2948 should you have any additional questions.

Sincerely,

John Mesman  
Team Lead, Communications and Outreach  
South Nation Conservation



## Mémoire

**Destinataire :** Maire Guy Desjardins, conseil, DGA  
La Cité de Clarence-Rockland  
**De :** John Mesman, chef d'équipe, Communications et sensibilisation  
**Date :** 18 février 2020  
**Objet :** Mise à jour du programme forestier de la CNS

---

Merci pour votre partenariat et votre soutien continu aux programmes forestiers de la Conservation de la Nation Sud (CNS). La CNS a déjà **réservé plus de 140 000 arbres** pour la saison de plantation du printemps 2020. Vous trouverez ci-dessous une mise à jour sur les possibilités de plantation d'arbres :

### **Forests Ontario : Programme 50 millions d'arbres**

Pour pouvoir en bénéficier, les propriétaires fonciers doivent :

- Disposer d'une surface de plantation ouverte et productive d'au moins 0,4 ha (1 acre)
- Commander un minimum de 500 arbres; et
- Signer un accord de gestion de 15 ans pour protéger les arbres.

Le programme comprend :

- Plantation en bloc, plantation riveraine et / ou rangées coupe-vent;
- Une visite du site par le personnel de la CNS qui comprend un plan de plantation d'arbres personnalisé;
- Des conseils techniques délivrés sur place par un personnel forestier qualifié (techniciens bilingues);
- La commande, la manutention et la plantation d'arbres;
- Des évaluations de la survie des arbres au cours de la 2<sup>e</sup> et de la 5<sup>e</sup> année; et
- La préparation du site.

La CNS compile actuellement une liste de propriétaires fonciers intéressés par une visite sur place à l'été 2020 en vue d'une plantation au printemps 2021.

### ***Subvention supplémentaire pour les bandes tampons le long des cours d'eau et pour les brise-vent***

Si vous ne répondez pas aux critères ci-dessus et que vous souhaitez planter des arbres supplémentaires comme brise-vent le long des champs ou le long des cours d'eau et des drains, vous pouvez bénéficier d'un financement supplémentaire de la CNS. Veuillez contacter notre bureau !



SOUTH NATION  
**CONSERVATION**  
DE LA NATION SUD

**Date limite de commande d'arbres en vente libre et stock disponible - Commandez avant le 1er mars!**

La date limite pour commander des semis pour le printemps 2020 est le 1er mars, nous avons actuellement de disponibles :  
Pin rouge et pin gris, mélèze, érable argenté, érable à sucre et noir, peuplier et saule.

La commande minimale est de 100 semis, et les arbres doivent être commandés par multiples de 50. Une subvention de 0,25 \$ par semis est disponible.

**Distributions municipales d'arbres en 2020**

La CNS organise une fois de plus les Journées des arbres gratuits avec ses partenaires municipaux. Cette année, seuls des semis ont été commandés pour les distributions d'arbres. Un mélange d'arbustes, de feuillus et de conifères sera fourni pour chaque événement. Si vous souhaitez contribuer au financement, pour aider à distribuer plus d'arbres, veuillez nous le faire savoir et nous serons heureux de discuter d'autres options pour les distributions. Les dates de distribution seront communiquées vers le début du mois d'avril, lorsque les arbres seront disponibles des pépinières.

Nous nous réjouissons de la poursuite de notre partenariat. N'hésitez pas à contacter Cheyene Brunet, technicienne en foresterie de la SNC, à [cbrunet@nation.on.ca](mailto:cbrunet@nation.on.ca) ou au 1-877-984-2948 si vous avez des questions supplémentaires.

Cordialement,

John Mesman  
Chef d'équipe, communication et sensibilisation  
Conservation de la Nation Sud